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   محمدصادق عابديني
سرپرس�ت س�ازمان س�ينمايي در حاشيه 
بازدي�د در جش�نواره پويانمايي ته�ران از 
احتمال راه ان�دازي گ�روه اك�ران كودك و 
نوجوان خب�ر داد، اين خبر در صورت تحقق 
مي توان�د نقطه عطف�ي در تاريخ س�ينماي 
كودك و نوجوان باش�د. »ج�وان« به منظور 
بررسي تاثير اين گروه سينمايي بر روند توليد 
و اكران سينماي كودك با چند تن از فعالان 
و كارشناسان س�ينما گفت وگو كرده است. 
در اين گزارش تاثیر ايجاد گروه اكران سینماي 
كودك را از منظر يك كارگردان، يك تهیه كننده 

و يك مدير سینمايي بررسي كرده ايم. 
   سيدجمال ساداتيان: سينماي كودك 

نيازمند فيلمساز متخصص است
سید جمال ساداتیان، 
تهیه كننده سینما در 
پاس��خ به اين س��ؤال 
»جوان« ك��ه آيا گروه 
اكران سینماي كودك 
مي تواند موفق باشد، 
مي گويد: »س��ینماي كودك به واسطه چندين 
میلیون دانش آموز از پتانس��یل خوبي برخوردار 
است و دانش آموزان مي توانند از طريق اردوهاي 
خارج از مدرس��ه و در تعطیلات آخر هفته چه از 
سوي مدرس��ه و چه با خانواده به سینما بروند.« 
ساداتیان ادامه مي دهد: »بحث ايجاد گروه اكران 
فیلم كودك تا به حال چند باري مطرح شده، اما 
هر بار به خاطر نبود فیلم مناس��ب ب��راي اكران 
اجرايي نشده است ولي اين سینما قابلیت خوبي 
براي فروش دارد و به نظرم جايش همیش��ه در 
اكران هاي سینما خالي بوده است.«   وي با بیان 
اينكه س��ینما در همه ژانر ها به سمت تخصصي 
شدن پیش مي رود و هر ژانر از جمله ژانر كودك 
نیازمند تهیه كننده و كارگردان تخصصي است، 
مي گوي��د: »كارگردان س��ینماي ك��ودك بايد 
متخصص مباح��ث تربیتي باش��د و اگر چنین 
كارگرداني فیلم بسازد و از آن استقبال شود، رونق 

سینماي كودك را در پي خواهد داشت.« 
س��اداتیان درباره اينكه چ��را فیلم هاي كودك 
درشرايط فعلي اكران چندان موفق نیستند، پاسخ 
مي دهد: »به نظر مي رسد يك جاي كار سینماي 
كودك مي لنگ��د كه بچه ه��ا از فیلم هايي كه در 
اكران هستند استقبال نمي كنند و كمتر رغبتي 

براي سینما رفتن در آنها ديده مي شود. بايد يك 
كار میداني براي بررسي علل عدم موفقیت برخي 
فیلم هاي كودك انجام شود و مشخص شود دخل 
و تصرف هايي كه باعث ش��ده اين سینما كمتر 

مورد توجه قرار گیرد از كجا بوده است.« 
   تابش: ريسك سينماي بهتر

براي كودك را قبول كرده ايم
علیرضا تابش، مديرعامل 
بنیاد سینمايي فارابي 
درب��اره برنامه هاي اين 
بنیاد ب��راي حمايت از 
سینماي كودك و رونق 
اك��ران فی�ل�م ه��اي 
س��ینماي كودك به »جوان« مي گويد: »تلاش 
بنیاد سینمايي فارابي در سال 97 بر اين بوده كه در 
هر سه حوزه تولید، جشنواره و اكران به سینماي 
كودك توجه كند و امسال در حمايت هاي انجام 
شده رشد قابل توجهي در كمك به سینماي كودك 
داشته ايم.« تابش با اش��اره به توافق میان شوراي 
صنفي اكران و تهیه كنندگان سینما كه با پیگیري 
فارابي به نتیجه رسیده است، مي گويد: »طبق اين 
توافق قرار بر اين شد كه در هر فصل از اكران يك 
فیلم كودك و نوجوان اكران شود كه شاهد بوديم 
برخي از فیلم هاي اكران شده با استقبال خوبي نیز 
روبه رو شدند و تلاش داريم اين اتفاق به يك رويه 
تبديل شود.« مديرعامل بنیاد سینمايي فارابي با 
بیان اينك��ه قائم مق��ام بنیاد به عنوان مس��ئول 
سینماي كودك در سازمان سینمايي انتخاب شده 
است، مي افزايد: »اين اقدام در جهت ايجاد تعامل 

میان تولید و اكران است.«
تابش تأكید مي كند: »ما سینماي كودك را به 
چشم يك زنجیره نگاه مي كنیم كه از تولید آغاز و 
به جشنواره و اكران ختم مي شود، اين نگاه باعث 
شد تا امسال نسبت به سال 96 در هماهنگي و 
همگرايي میان شوراي صنفي اكران و سازمان 

س��ینمايي براي اكران فیلم هاي كودك شاهد 
رشد خوبي باشیم.«

وي با اشاره به برگزاري مراس��م سیمرغ پروانه ها 
و اكران فیلم هاي س��ینماي ك��ودك همزمان با 
جشنواره فیلم فجر، مي گويد: امسال تنها در پنج 
سینماي تهران 20هزار نفر از كودكان به تماشاي 
فیلم هاي كودك نشستند و خوشبختانه اين فرصت 
براي كودكان كار فراهم شد كه به سینما بیايند.«

مدير عامل بنی��اد س��ینمايي فاراب��ي، درباره 
فعالیت هاي اين بنیاد براي س��ال 98، توضیح 
مي دهد: »براي س��ال آين��ده ت��لاش داريم با 
گس��ترش همكاري وزارت آموزش و پرورش با 
سینماي كودك و همچنین توجه بیشتر رسانه 
ملي به آن از ظرفیت هاي آنها براي رونق سینماي 
كودك اس��تفاده كنیم.« تابش با بیان اينكه در 
سال 98 به دنبال اين هستیم كه از فناوري هاي 
تصويري در س��اخت فیلم هاي كودك استفاده 
كنیم، مي افزايد: »از آنجاي��ي كه ذهن كودك 
خیال پرداز است، ساخت فیلم هاي ساده چندان 
مورد توج��ه بچه ها قرار نمي گی��رد، ما در بنیاد 
سینمايي فارابي براي س��اخت فیلم با استفاده 
از فناوري هاي ويژه تصوي��ري يارانه مي دهیم و 
ريسك اين كار را پذيرا ش��ده ايم كه فیلم هاي 
سینماي كودك با كیفیت و تصاوير جذاب تري 
ساخته شود.«  به نظر مي رسد سینماي كودك 
در مرحله اول نیازمند س��اخت آثاري است كه 
توانايي جلب توجه كودكان را داشته باشد و بعد 
از آن بايد انتظار داش��ت كه با حمايت سازمان 
سینمايي زمان اكران مناسبي براي اين فیلم ها 
ايجاد شود و در ادامه با تبلیغات مناسب رسانه 
ملي براي س��ینماي ك��ودك، خانواده ه��ا را به 
تماش��اي اين آثار تش��ويق كرد. در آخ��ر نیز با 
استقبال از اين سینما و بازگشت سرمايه، زمینه 

براي تداوم تولید فراهم شود.
   ابوالحسن داوودي: گروه ثابت

 به تداوم توليد كمك مي كند
ابوالحس��ن داوودي،
يك��ي از موفق تري��ن 
فیلمس��ازان سینماي 
كودك است، اگرچه از 
زم��ان ساخت»س��فر 
جادوي��ي« چند دهه 
مي گ��ذرد، اما اي��ن فیل��م به عن��وان يك��ي از 
پرفروش ترين آثار س��ینماي كودك ش��ناخته 
مي شود. داوودي در گفت و گو با »جوان« مي گويد: 
»تجربه نشان داده توجه به سینماي كودك، تولید 
فیلم خوب و اكران آن در موقعیت مناسب مي تواند 
بازگشت سرمايه داشته باشد. بازگشت سرمايه نیز 
مي تواند به ساخت فیلم هاي بیشتر كمك كند.« 
داوودي ادامه مي دهد: »اگر گروه اكران سینماي 
كودك به خوبي تعريف ش��ود مي تواند بر تداوم 

تولید فیلم هاي كودك تاثیر مثبتي بگذارد.« 
وي در پاس��خ به اين س��ؤال كه چ��را خودش 
سال هاست از س��ینماي كودك فاصله گرفته، 
مي گوي��د: »س��اخت فیل��م ك��ودك نیازمند 
روحیه اي خاص اس��ت، ش��ما مي توانید با هر 
روحیه اي براي سینماي بزرگسال كار بسازيد اما 
فكر نمي كنم با هر روحیه اي بشود براي سینماي 

كودك فیلم ساخت.«

بررسي ايجاد گروه اكران سينماي كودك در گفت وگوي »جوان« با كارشناسان

فيلم خوب براي سينماي كودك 
سرمايه مي آورد
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اى آرميدگان گوره�اى تاريك، 

اى غن�ودگان در خ�اك و اى 

وحشت زدگان، ش�ما پيش از ما 

رفتيد و ما پی ش�ماييم و به شما 

رسندگان.

    جواد محرمي
پیش از اين بارها در »جوان« نسبت به اصالت دادن سرگرمي 
در صداوسیما هشدار داده ايم؛ اينكه سرگرمي گذرگاه خوبي 
است اما توقفگاه خوبي نیست اما متأس��فانه رسانه ملي در 

سرگرمي متوقف مانده و اصالت را به آن داده است. 
بهانه اين مطلب حاشیه هاي روز گذشته برنامه برنده باش 
به عن��وان يك��ي از پربیننده ترين برنامه هاي رس��انه ملي 
اس��ت؛ برنامه اي كه مثال خوبي براي توضیح رويكردي در 
صداوسیماس��ت كه مي توان از آن به اصالت سرگرمي ياد 
كرد. اصالت دادن به سرگرمي از آنجا ناشي شد كه سازمان 
صداوسیما از مقطعي خود را در رقابت جدي با شبكه هاي 
ماهواره اي ديد؛ ش��بكه هايي كه روز به روز ب��ر تعداد آنها 
افزوده مي شد و براي جذب مخاطب فارسي زبان شگردهاي 
تازه اي رو مي كردند. در چنین شرايطي رسانه ملي به مرور 
خود را در ماراتني سخت با ماهواره مشاهده كرد و به نوعي 
در عمل انجام شده قرار گرفت تا سرگرمي را بیش از پیش 
به رسمیت بشناسد. اين به رسمیت شناختن به خودي خود 
اتفاق بدي نبود اما متوقف مان��دن در آن و غفلت از جنبه 

فرهنگ سازي شد بلاي جان صداوسیماي ملي. 
واقعیت اين اس��ت كه س��رگرمي به خودي خ��ود حتي در 
كشورهاي غربي نیز آنقدري كه در رسانه ملي به آن اصالت 
داده مي ش��ود اصالت ذاتي ن��دارد بلكه س��رگرمي بیش از 
آنكه هدف باشد وس��یله و ابزاري است براي فرهنگ سازي. 
از دل س��رگرم كننده ترين برنامه هاي تلويزيوني جهان كه 
كش��ورهاي س��رمايه داري تولید كننده آن هس��تند قطعا 

فرهنگ سرمايه داري بروز و ظهور مي يابد. 
امريكن گات تالنت كه نمونه نعل به نعل آن در تلويزيون ملي 
ايران با عنوان عصر جديد ساخته ش��ده و نیز مسابقه برنده 
باش كه توانسته با تقويت طمع پولدار شدن بینندگان رسانه 
ملي را ده ها س��اعت درگیر خود كند در واق��ع برنامه هايي 
هس��تند كه با خود يك فرهن��گ را انتق��ال مي دهند. در 
باش اما اين فرهنگ س��ازي جنبه هاي مخربي دارد.  برنده 
در شرايطي كه كشور با بحران تولید ملي دست و پنجه نرم 
مي كند و اصلي ترين چالش كش��ور ضعف دستگاه اجرايي 
در به كارگیري و هدايت مناسب سرمايه ها و منابع انساني 
مستعد در خط تولید است و رهبري معظم انقلاب نیز نزديك 
به يك دهه است كه روي اين موضوع به عنوان يك اولويت 
براي كشور تأكید دارند متأسفانه شاهد اين هستیم كه رسانه 
ملي نه تنها در تولید يك برنامه پربیننده براي تقويت مسئله 
تولید و اشتغال عاجر نشان داده بلكه يكي از پربیننده ترين 
برنامه هاي اين سازمان مسابقه برنده باشي است كه فرهنگ 

يك شبه پولدار شدن را تقويت مي كند. جالب است كه عوامل 
اين برنامه همواره بر رويكرد فرهنگي آن و اينكه قرار است 
از طريق آن اطلاعات عمومي مخاطبان افزايش يابد تأكید 

دارند اما واقعیت چیز ديگري است. 
افزايش اطلاعات عمومي اتفاقا همان رويكردي است كه همواره 
از موارد اتهامي نظام آموزشي كشور بوده است. اينكه ارتفاع قله 
اورست دقیقا چند متر است و بزرگ ترين رودخانه آسیا چقدر 
طول دارد مسائلي نیست كه باعث رش��د ظرفیت هاي عقلي 
دانش آموزان يك كش��ور ش��ود بلكه برعكس تن دادن به اين 
حفظیات اتفاقا رشد خلاقیت افراد به ويژه قشر كودك و نوجوان 
را تنزل مي دهد. يك كشور اگر به جاي تقويت خلاقیت كودكان، 
صرفا آنها را مانند طوطي بار بیاورد جز اينكه با جامعه اي پر از 
جوانان مدرك به دست بیكار روبه رو شود حاصلي نخواهد ديد. 
جالب است كه مسابقه برنده باش از اينكه توانسته تعدادي از 
نخبگان دانشگاهي را جذب كرده و آنها را براي يك شبه پولدار 

شدن به طمع بیندازد به عنوان رويكردي مثبت ياد مي كند. 
 اينكه دانش��جويان دانش��گاه صنعتي ش��ريف ب��ه عنوان 
مهم ترين دانش��گاه كش��ور ده ه��ا روز خ��ود را در معرض 
پاسخگويي به سؤالات سطحي برنده باش قرار مي دهند خبر 
خوبي نیست. اگر يك طرف ماجرا سوداگري و درآمد زايي 
مطرح باشد در س��ويي ديگر میلیون ها جوان قرار دارند كه 
به دلیل آدرس غلطي كه برنده باش به آنها مي دهد به جاي 
ايده پردازي و رفتن سراغ راه هاي خلاقانه تولید در كشور در 
حال هدر دادن وقت و پول خود هستند. در واقع صداوسیما 
با يك برنامه به اين بهانه كه م��ردم را عوض ماهواره جذب 
كانال هاي داخلي كرده دست به فرهنگ سازي وارونه زده 
اس��ت. از دل چنین رويكردي نه فرهن��گ تولید ملي بلكه 
فرهنگ غلط حفظ ك��ردن كیلويي اطلاعات عمومي و يك 
شبه پولدار شدن بدون تلاش و خلاقیت اشاعه داده مي شود. 
شايد اين جمله تكراري باشد اما اين تلويزيون واقعا دانشگاه 
عمومي نیس��ت. بازنده اي��ن انفعال در برابر اسپانس��رها و 

سلبريتي ها به طور قطع مردم هستند.

   سيدمرتضي ذاكر
حافظ پ�ژوه برجس�ته كش�ورمان ب�ا اش�اره ب�ه اينک�ه 
فاض�ل نظ�ري پديده تري�ن ش�اعر روزگار ماس�ت 
و از او معجزه ه�ا خواهي�م ديد، گف�ت: حال خوب�ي كه از 
مطلع هاي غ�زل او به م�ن دس�ت داده، مدت هاس�ت در 
خوانش هيچ يك از غزل هاي ديگر به من نرس�يده اس�ت. 
بهاءالدين خرمشاهي ش��اعر و حافظ پژوه سرشناس، در مراسم 
رونماي��ي از جديدترين دفتر ش��عر تازه فاضل نظ��ري با عنوان 
»اكنون« كه در فرهنگسراي ارسباران رونمايي شد، خاطر نشان 
كرد: در روزگاري كه من به دنبال پیدا كردن مطلع هاي خوب غزل 
فارسي بودم زماني كه به شعر او رسیدم گفتم اگر اين شعر نقطه 
آغازي براي كارم نباشد، بدون شك نقطه پايان است. حالا كه او به 
يك سوم عمر طبیعي اش رسیده است به شما وعده خواهم داد كه 

خواهید ديد او معجزه ها در شعر معاصر ما خواهد كرد. 
ساعد باقري از ش��اعران و منتقد ادبي معاصر نیز در اين مراسم 
عنوان كرد: من مدت ها به دنبال بهانه اي بودم تا درباره تقواي نقد 
و ارتباط آن با شعر فاضل نظري صحبت كنم و به نظرم نبودن اين 

تقوا يكي از آسیب هاي جدي در قلمرو شعر ماست. 
وي در بخش ديگري از سخنان خود اظهار داشت: من در شاعران 
معاصر كس��ي را نمي شناس��م كه مانند نظري ش��عرش در دل 
مخاطبان نشسته باش��د و نمي فهمم كه چرا در مقابل اين شعر 
چنین مقاومت هاي بیهوده اي وجود دارد و س��عي نمي كنیم به 
كمك آن هم افزايي كنیم. فاضل نظري هم در پايان اين مراسم 
طي سخنان كوتاهي با اشاره به اينكه تمايل زيادي به حرف زدن 

دارد و در عین حال دوست ندارد سخن بگويد، عنوان كرد: حالا 
حس مي كنم كه همه چیز در حال تمام شدن است. بغضي گلويم 
را گرفته كه نمي دانم از كجا مي آيد؟ امروز حس مي كنم كه براي 
خداحافظي از دنیا بايد آرزوهايمان برآورده شده باشد. من آرزويي 
ندارم اما امیدوارم كه روزي بیايد كه دنیا با حضور امام عصر)عج( 
لبريز از عدالت و واقعیت ش��ود. نظ��ري همچنین گفت: محبت 
دوستان شاعر همچون شلاقي است كه جايش روي تن نمي ماند. 
من بايد تحمل بیشتري براي اين محبت ها مي داشتم اما دائم به 
خودم مي گويم كه اين حرف هايي كه درباره تو مي زنند را باور نكن. 
تو مانند كودكي كه مي خواهد راه رفتن را ياد بگیرد بايد هنوز قدم 
بزني و يك قدم ديگر باقي مانده است. من بهترين جوايز عمرم را 
از دست مردم گرفته ام و همیشه بهترين چیزي كه براي انگیزه 
ايجاد كرده، همین مسئله بوده است. ما در روزگاري به سر مي بريم 
كه بايد مواظب خودمان باشیم كه حالمان خوب باشد، پس از همه 

دوستانم مي خواهم كه مواظب خودشان باشند.

مراسم رونمايي از كتاب»اكنون« تازه ترين دفتر شعر فاضل نظري برگزار شد

خرمشاهي: فاضل نظري در شعر ما معجزه ها خواهد كرد

س��اداتيان: كارگردان سينماي 
كودك باي��د متخصص مباحث 
تربيت��ي باش��د و اگ��ر چني��ن 
كارگردان��ي فيلم بس��ازد و از آن 
استقبال ش��ود، رونق سينماي 
كودك را در پي خواهد داش��ت

معاون صداى رسانه ملي:

راديو گوش كنيد تا در نوروز كمتر تصادف كنيد

    زهره زماني 
در پي موفقي�ت پوي�ش مل�ي 30- 60 براي كاهش س�وانح 
جاده اي در ايام نوروز كه با مش�اركت رسانه ملي و راديو اجرا 
شد، در نوروز 98 نيز راديو با مس�افران نوروزي همراه است 
تا س�همي در كاهش س�وانح و تلفات جاده اي داش�ته باشد. 
حمید ش��اه آبادي در آيین اختتامیه دومین جش��نواره كشوري 
پیشگیري از سوانح و حوادث با محوريت پويش ملي 30– 60 با 
اشاره به شنیدن خبر كشته ش��دن 17هزار نفر در سال قلب هر 
انساني را به درد مي آورد، گفت: پويش ملي 30- 60 امسال قصد 
دارد تا يك مسئله بزرگ و عظیم را در قالب موضوعات محدود و 

متمايز مورد بررسي و فرهنگ سازي قرار دهد. 
وي با اشاره به اينكه توجه به محدوده 30 كیلومتري مقاصد سفر 
مي تواند گام بزرگي را در راس��تاي كاهش آم��ار تلفات رانندگي 
بردارد، افزود: در حال حاضر با توجه به گسترش تعداد خودروها و 
سیستم هاي حمل و نقل در كشور و ايجاد نیازهاي جديد، دستیابي 

به آمار تلفات امروز در حوادث رانندگي مي تواند نقطه خوبي براي 
كشور باشد، در حالي كه تمامي فعالیت هاي موجود در اين زمینه 

بايد بیش از پیش مورد توجه قرار گیرد و رو به پیشرفت باشند. 
وي با اشاره به اينكه گفتمان س��ازي مهم ترين كار رسانه هاست، 
اظهار داش��ت: امید اس��ت پويش ملي 30- 60 به اندازه كافي و 
مطلوب تمركز و توجه مردم را ب��ه موضوع حوادث جاده اي جلب 
كند، چراكه توجه مردم به اين موضوع باعث مي شود تا مطالبه هاي 

بهتر و بیشتري از مسئولان شكل بگیرد. 
دكتر حمید ش��اه آبادي در ادامه تأكید داش��ت: تا زماني كه يك 
موضوع به دغدغه ملي مبدل نشود و از سوي مردم مورد مطالبه 

قرار نگیرد، كاري از كار پیش نخواهد رفت. 
معاون صدا افزود: شايسته اس��ت كه هنرمندان و شخصیت هاي 
صاحب نف��وذ در كش��ور در ح��وزه ح��وادث ترافیك��ي و ايجاد 
گفتمان هاي مختلف فعالیت هاي متعدد و مؤثري را انجام دهند. 

وي در خصوص دومین دوره جش��نواره كش��وري پیشگیري از 
س��وانح و حوادث با محوريت پويش ملي 30 – 60 توضیح داد: 
دومی��ن دوره از اين جش��نواره تمركز خود را فق��ط به حوادث 
واقع ش��ده در 30 كیلومتري مقاصد شهرها معطوف كرده است 
و سعي دارد با گفتمان س��ازي اين موضوع را به يك دغدغه ملي 

تبديل كند. 
حمید شاه آبادي با اشاره به حضور هفت استان كشور در نخستین 
فعالیت هاي ايستگاه هاي سلامت در سطح كشور، توضیح داد: امید 
است مرحله آغازين ايستگاه هاي سلامت در نوروز 98 مسافران را 

به توقف و استراحت و ادامه سفر تشويق كند.

    خبر

 دبير ستاد مركزي راهيان نور 
در گفت وگو با »جوان« مطرح كرد

دعوت از هنرمندان براي حضور در راهيان نور 
ق�رارگاه رس�انه س�تاد مرك�زي راهي�ان ن�ور ب�ا هماهنگ�ي معاون�ت 
هن�ري وزارت ارش�اد ب�راي حض�ور هنرمن�دان در مناط�ق عمليات�ي 
مي كنن�د.  برنامه ري�زي  ن�ور  راهي�ان  كاروان ه�اي  قال�ب  در 
سردار نادر اديبي دبیر ستاد مركزي راهیان نور كشور در پاسخ به سؤال خبرنگار 
»جوان«در خصوص چگونگي حضور هنرمندان در كاروان هاي راهیان نور گفت: 
تاكنون هنرمنداني از سراسر كشور در قالب كاروان هاي راهیان نور يا به صورت 
انفرادي در مناطق عملیاتي حضور پیدا كرده اند كه اين حضور بس��یار ارزشمند 
است. به گفته وي مجموعه قرارگاه رس��انه ستاد مركزي راهیان نوربا هماهنگي 
معاونت هنري وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي براي حضور هنرمندان در مناطق 

عملیاتي در قالب كاروان هاي راهیان نور برنامه ريزي مي كنند. 
سردار اديبي در باره استقبال هنرمندان از حضور در مناطق عملیاتي گفت: ما از 
همه كساني كه تاكنون در اين مناطق حضور يافته اند تشكر مي كنیم و امیدواريم 
مجموعه عوامل و دست اندركاران هنر در كشور به ويژه سینمايي ها به بزرگ ترين 
هنر رزمندگان و شهداي دفاع مقدس كه گذشتن از جان براي اسلام و انقلاب بود 
بیش از پیش توجه كنند. دبیر ستاد مركزي راهیان نور تأكیدكرد: اگر برجستگان 
حوزه هنر از نزديك در جريان آنچه در اين مناطق افتاده قرار گیرند، خودش��ان 
مبلغ سبك زندگي رزمندگان و شهدا مي شوند و تاثیر آن را ما در فیلم هاي آنان 
خواهیم ديد. سردار اديبي ضمن دعوت از هنرمندان براي حضور در سرزمین هاي 
نور گفت: ما حضور هنرمندان در مناطق عملیاتي را بسیار تاثیرگذار مي دانیم. اين 
فضا اكنون باز اس��ت تا هنرمندان ما بیايند و ببینند كه شهداي ما چگونه الگوي 

بخش وسیعي از مردم كشورمان به ويژه جوانان شده اند.

سرگرمي در تلويزيون به مثابه توقفگاه!

حاتمي كيا همراه»به وقت شام« در هند
فيلم سينمايي »به وقت شام« با حضور ابراهيم حاتمي كيا در 
كشور هند روي پرده رفت و مورد استقبال مردم قرار گرفت. 
فیلم سینمايي »به وقت شام« به كارگرداني ابراهیم حاتمي كیا 
در ادامه اكران هاي بین المللي خود در شهرهاي مختلف هند روي 
پرده س��ینماها رفت. ابراهیم حاتمي كیا كه براي اكران فیلم به 
وقت شام به هند سفر كرده است، مهمان مجموعه هاي فرهنگي 
و هنري اين كشور ش��د. همچنین ابراهیم حاتمي كیا در ادامه 
حضور خود در هند كه با همكاري مجموعه ها و تهیه كنندگان 
بالیوود همراه بود، مهمان رياست بزرگ ترين شهرك سینمايي 
جهان با عنوان راموجي شد. كارگردان به وقت شام در پايان اين 
سفر به بازديد از مجموعه هاي مختلف سینمايي و استوديويي در 
بمبئي و حیدرآباد پرداخت. پیش از اين، جديدترين اثر ابراهیم 
حاتمي كیا در اكران هاي بین المللي خود در كشورهاي ژاپن، كره، 

تايوان، سوريه، لبنان و عراق به نمايش درآمده بود. 
.............................................................................................................

 عمو پورنگ: صداوسيما
بايد كودك امروز را نجات دهد

مج�ري و برنامه س�از ك�ودك از تلويزي�ون انتق�اد ك�رد 
و گف�ت: متأس�فم ك�ه ك�ودك ام�روز ب�راي مدي�ران 
تلويزي�ون ج�دي نيس�ت، از مش�اهده تولي�دات ضعيف 
و كم محت�واي تلويزيون�ي براي ك�ودكان زجر مي كش�م. 
به گزارش تس��نیم، داريوش فرضیايي يا همان عمو پورنگ در 
برنام��ه تلويزيوني »تب ت��اب« حضور پیدا ك��رد و گفت وگويي 
انتقادي و كنايه آمیز كلید خورد. عمو پورنگ بچه ها در تلويزيون 
از مديران تلويزي��ون انتقاد كرد  و گفت: ب��ه خاطر دغدغه هاي 
كودك از درون به مرز متلاشي ش��دن رسیده ام، چراكه كودك 
امروز حالش خوب نیست، چون برنامه هاي كودك ما در تلويزيون 
حال خوبي ندارند و اص��ولا مديران ما در تلويزي��ون كودك را 
جدي نمي گیرند. شاهد تولید برنامه هاي ضعیف و كم محتواي 
كودكانه تلويزيون هستیم در صورتي كه يادم مي آيد در دهه 60 
كه بحبوحه جنگ و فش��ار اقتصادي بود آنقدر كارهاي كودك 
ماندگار و خوبي تولید شد ولي هرچه قدر جلوتر رفتیم اين روند 
س��یر نزولي پیدا كرد. واقعا چرا در اين زمانه سخت اقتصادي، 

كودكان متضرر شوند و نتوانند برنامه هاي خوبي ببینند. 
وي گف��ت: كودك ام��روز با ك��ودك دي��روز و ن��وع تفكرات و 
ذائقه هايش متفاوت است. خانواده ها واقعاً بايد فضاي مجازي را 
براي بچه هايشان مديريت كنند، آنقدر كه اطلاعات خوبي را در 
اختیار افراد قرار مي دهد فض��اي مجازي به همان اندازه مخرب 

هم است. اين نیاز به آموزش دارد. 
.............................................................................................................

 سيروس مقدم: اميدوارم بتوانيم
نسخه سينمايي »پايتخت« را بسازيم

س�يروس مقدم براى توليد نسخه سينمايی پايتخت پس از 
درگذش�ت مرح�وم خش�ايار الوند اب�راز امي�دوارى كرد. 
مراسم ترحیم خشايار الوند، نويسنده سريال هاي طنز تلويزيون 

ديروز در مسجد بلال صدا و سیما برگزار شد. 
كارگردان سريال »پايتخت« در اين مراسم تصريح كرد: براي 
من و تیم پايتخت خیلي سخت اس��ت كه از واژه بود، يادش به 
خیر و افعال گذشته استفاده كنیم، چون باور نداريم كه خشايار 
نیست. باز امروز كه مي آمديم، در اتاق كارش باز بود و عكس او 
به ما لبخند مي زد و انگار مي گفت شوخي جديدي است و فردا 
سر كار مي آيد. مقدم اظهار كرد: او خانواده خود را دوست داشت 
و همّ و غمش اين بود كه تلاش كند. او كار ديگري جز نوش��تن 
بلد نبود، مثل من كه فقط يك كار بلدم. او از طريق هنرش امرار 
معاش مي كرد. نبود او فقداني براي جامعه هنري است، زيرا در 
پايتخت 5 به اوج پختگي خود رسید. او با اشاره به ساخت نسخه 
س��ینمايي »پايتخت« در آينده، افزود: خشايار الوند فیلمنامه 
س��ینمايي يا كاري براي شب عید نوش��ت كه امیدوارم روزي 
توسط ما و بقیه ساخته شود. امیدوارم نسخه سینمايي پايتخت 
كه 50درصد آن نوشته شده، كامل شود تا بتوان آن را ساخت 

و در آينده پخش كرد. 
.............................................................................................................

 »87 متر« نيمه اول سال 98
به شبکه يك مي رسد

پيوس�تن  ب�ا  مت�ر«   87« مجموع�ه  تصويرب�رداري 
ي�ك بازيگ�ر جدي�د در محل�ه ب�ازار ادام�ه دارد و اي�ن 
س�ريال قرار اس�ت نيم�ه اول س�ال 98 روانه آنتن ش�ود. 
به گزارش باش��گاه خبرنگاران پويا، مجموع��ه تلويزيوني »87 
متر« كاري از گروه فیلم و سريال ش��بكه يك سیماست كه در 
40 قسمت 45 دقیقه اي در سیمافیلم در دس��ت تولید بوده و 
برنامه ريزي ش��ده كه نیمه اول س��ال 98 روانه آنتن شود. علي 
س��لیماني در نقش برادر علیرض��ا پوردوراني مقاب��ل دوربین 
كیانوش عیاري قرار گرفت و لوكیشن بعدي اين سريال واقع در 
خیابان نیلوفر خواهد بود. همچنین تدوين »87 متر« همزمان 
با تصويربرداري دنبال مي ش��ود و تاكنون بخش قابل توجهي از 

سريال تدوين شده است.

مصطفي محمدي     ديده بان


